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 Modern Drama-Instructor : Dr. Ibrahim Elshinnawy 

 6th  Lecture-Modern Drama 

"A Doll's House” ACT TWO 
 Krogstad's Second Visit and His Fresh Threat to Nora 

 لنورا جديدا   تهديدا تشكل كروجستاد بها يقوم التي الثانية الزيارة 
 Doctor Rank now goes away into Helmer's study, while Krogstad 

comes to have a private talk with Nora.  

  خاص ثٌحدل كروجستاد ٌأتً حٌن فً -هٌلمر دراسة إلى بعٌدا  الدكتور رانك ٌذهب 
  .نورا مع

 Krogstad has received the letter of dismissal and he now comes to 
settle the whole thing with Nora and to get her help.  

  على والحصول نورا مع شًء كل لتسوٌة الآن وٌأتً الفصل، رسالة كروجستادٌتلقى 
 .هاتمساعد

 He is desperately anxious to keep his job at the bank and so he 
tells Nora that, in case she does not help him to retain his job, the 
consequences for her and her husband would be very serious. 

 تساعده مل أنها حال فً نورال ٌرويو حرٌص بشدة للحفاظ على وظٌفته فً البنك أنه 
 .جدا   خطٌرة ولزوجها لها عواقبال ستكونف بوظٌفته، الاحتفاظ على

 He has brought with him a letter addressed to her 
husband.  

 زوجها إلى موجهة رسالة معه وأحضر. 
 He has stated in this letter all the facts about Nora's 

transaction with him and about Nora's having forged her 
father's signature.  

 مزورال هاتوقٌعو معه نورا معاملة حول الحقائق جمٌع الرسالة هذهب وذكر 
 .والدهال



 He now tells Nora that, after having suffered the loss of his 
reputation by his criminal act of forgery, he had now 
decided to lead an upright life in order to re-establish his 
good reputation but that her husband was now bent upon 
dismissing him and thus ruining his plan to reform himself. 

 الآن و التزوٌر، من جرامًالإ عمللل سمعته فقدانل عانىأنه  لنورا ٌحكً الآن
سمعته الجٌدة ولكن زوجها  تأسٌسلأجل إعادة  هقرر أن ٌعٌش حٌاة مستقٌم

 عازم على فصله وبالتالً تدمٌر خطته لإصلاح نفسه

 He says that now he does not simply want to retain his job, 
but that he wants her husband to promote him to a higher 
post so that in course of time he can become the most 
important official in the bank.  

 زوجها دٌرٌ ولكن - بوظٌفته الاحتفاظ ببساطة ٌرٌد الآن لا أنه ٌقول كما 
 .بنكال فً أهمٌة الأكثر المسؤول صبحأ هأن حٌث أعلى وظٌفة إلى ترقٌته

 In case she does not manage this, he would hand over the 
incriminating letter to Helmer and then both she and her 
husband would find themselves in trouble. 

  هٌلمر وبعد ذلك كل للإدانة اٌسلم رسالة سنه فأ، بذلك تتصرفلم فً حالة أنها
 ٌجدوا أنفسهم فً ورطةسهً وزوجها من 

 Nora tells him that she is in no position to help him.  

 مساعدته تستطٌع لا أنها له نورا تقول 
 She admits that she had even thought of committing 

suicide because of the complication that he has created in 
her life, but he tells her that suicide is not something easy.  

 فًوجدت  التًتعقٌدات ال بسبب الانتحار فً فكرت حتى هابأن تعترف أنها 
 سهلا   شٌئا لٌس الانتحار أن لها ٌقول ولكن حٌاتها،



 Krogstad then goes away but, before going, he drops the 
letter which he had brought with him into Helmer's locked 
letter-box. 

 هاأحضر قد التً الرسالة أسقط -الذهاب قبل لكن كروجستاد بعٌدا ، ٌذهب ثم 
 .هٌلمرصندوق مقفل ل إلى معه

 Nora feels that very soon Helmer would come to know all the facts 
about the loan and the forgery and that she would then be in real 
trouble. 

 والتزوٌر، القرض حول الحقائق جمٌع عرفوٌ جدا   قرٌبا سٌأتً هٌلمر أن شعر نورات 
 .حقٌقٌة ورطة فً ذلك بعد وستكون

 Mrs. Linde's Promise to Help Nora 

 نورا مساعدة لٌنده السٌدة وعدت 
 Mrs. Linde who had been all this time mending Nora's fancy dress in the 

other room has now completed the job and she comes to hand over the 
costume to Nora.  

 المهمة، الآن انهت وقد أخرى غرفة فً لنورا التنكرٌة الملابس تصلح الوقت هذا لٌنده بكل السٌدة 
 .نورا إلى الزي تسلٌمل وتأتً

 By this time Mrs. Linde has also been able to judge that it was from 
Krogstad that Nora bad borrowed the money.  

 من كروجستاد ماللا لاقتراضها سٌئة نورا بالحكم أنه لٌنده السٌدة تمكنت الوقت بهذا أٌضا.   
 Nora now admits to her that she had forged a signature on the bond which 

she had executed.  

  وأنها المنفذة سنداتال على توقٌعال مزورة كانت أنها لها نورا تعترفالآن.  

 Mrs.Linde promises to speak to Krogstad and to prevail upon him to 
withdraw the incriminating letter.  

 جرٌمةال رسالة بسحب علٌه الإصراركروجستاد والى  للتحدث لٌنده السٌدة وعدت. 
 Nora says that something miraculous is going to happen.  

 سٌحدث معجزة شًء أن نورا تقول 



 What she means is that, if Helmer comes to know that she had forged a 
signature, he would take upon himself the entire responsibility.  

 المسؤولٌة كامل عاتقه على ٌأخذ سوف -للتوقٌع مزورة أنها ٌلمره علم إذا -أن ٌعنً ما. 
 But she is mistaken in this belief. 

 الاعتقاد بهذا أخطأت ولكنها. 

 Nora's Intention to commit Suicide  

 نتحارلأل نورا نية 
 Mrs. Linde goes away to meet Krogstad, while Nora begins to 

rehearse the Tarantella in the presence of her husband and Doctor 
Rank.  

 رقصة" الترنتٌله تمرٌن نورا بدأت حٌن فً  -كروجستادمقابلة ل بعٌدا   لٌنده ذهب السٌدةت 

 .الدكتور رانكو زوجها حضورب  " إٌطالٌة شعبٌة
 Nora's effort now is to prevent Helmer from opening the letter-box 

as long as possible so that Mrs. Linde gets enough time to speak to 
Krogstad and prevail upon him to withdraw the letter before 
Helmer reads it. 

  ممكن وقت طوللأ 0 لرسالةلمقفل الصندوق الهٌلمر  فتح دون للحٌلولة نورا دوجهالآن 
 علٌهالضغط و كروجستادل لتحدثل الوقت من ٌكفً ما على حصلت لٌنده السٌدة حٌث

 .هٌلمر هاٌقرأ أن قبل الرسالة سحبل

 After a little while Mrs. Linde returns and informs Nora in a whisper 
that Krogstad was not available because he had gone out of station 
and would return on the following day.  

 لأنهوجود م كنٌ لم كروجستاد أن همسب نورا بلغتو لٌنده السٌدة تعود وجٌزة فترة بعد 
 .التالً الٌومب وسٌعود ،وقف مال من خرج



 Nora now makes up her mind to commit suicide after giving her 
dance performance at the fancy-dress ball on the following day.  

  التالً الٌومب تنكرٌةالالكرة  ملابسب الرقص ئهاأدا بعد نتحاربفكرها الأ نوراالآن  
 She inwardly calculates that she has now about thirty one hours 

more to live. 

 للعٌشمزٌدة  ساعة وثلاثون إحدى حوالًلدٌها  الآن داخلها وتحسب. 

 She has decided to commit suicide for two reasons: first,  

 الأول: لسببٌن الانتحار قررت أنها 
 because Helmer would now come to know that she had borrowed 

money and that she had forged a signature;  

 التوقٌع؛ مزورة وأنها المال، اقترضت قد أنها لٌعرفالآن  أتًٌس هٌلمر لأن 
 Second, because, Helmer, on coming to know about her criminal 

act of forgery, would take the entire responsibility on his own 
shoulders. 

 ،المسؤولٌة كامل أخذٌس التزوٌر، من جرامًلإا هاعمل ةمعرفل ئهمجٌب هٌلمر، لأن، وثانٌا 
 .عاتقه على

 Nora does not want that Helmer should be put in a position in 
which he has to perform such a great sacrifice for her sake.  

 خاطرهال كبٌرةال تضحٌةال مثل لأداء موقف فً هوضع هٌلمرل ترٌد لا نورا. 
 Nora does not want that her husband should take upon himself the 

responsibility for what she had done.  

  زوجها أن ٌأخذ على عاتقه مسؤولٌة ما فعلتهلرٌد نورا تلا .  
 The best course, under the circumstances, would be for her to put 

an end to her own life, she thinks. 

 الخاصة، لحٌاتها حدا ستضع الظروف، هذه ظلب مسار، فضللأ تعتقد أنها 
 



ACT THREE 

 Mrs Linde's Offer of Marriage to Krogstad 

 كروجستاد من للزواج لينده السيدة عرض 
 Mrs. Linde had left a message for Krogstad when she had gone to 

his lodgings to have a talk with him about the complication which 
he had created in Nora's life.  

 حول معه للحدٌث مسكنه إلى ذهبت عندما لكروجستاد رسالة لٌنده السٌدة تترك 
 .نورا حٌاة فًوجدت  التعقٌدات التً

 Krogstad now comes to see Mrs. Linde at the Helmers' apartment 
in response to Mrs. Linde's message.  

  ًردا على رسالة السٌدة  هٌلمر الآن لمعرفة السٌدة لٌنده فً شقةكروجستاد ٌأت 
 Helmer and Nora are at this time attending the fancy dress ball in 

the flat upstairs. 

  لحضور ملابس الكرة التنكرٌة فً شقة بالطابق العلوي.هٌلمر ونورا فً هذا الوقت  

 So Mrs. Linde is alone with Krogstad. First Mrs. Linde explains to 
him the circumstances under which she had been forced to 
terminate her relationship with him and to marry another man.  

  أولا توضح  السٌدة لٌنده  له الظروف التً قد كروجستادلذلك السٌدة لٌنده وحدها مع .
 أجبرتها على إنهاء علاقتها معه والزواج من رجل آخر

 She tells him that she had to look after her ailing mother and her 
two younger brothers and that it was necessary for her to marry 
somebody rich enough to enable her to look after them. 

  من الضروري بالنسبة لها أن فتقول له انها لرعاٌة أمها المرٌضة وأخوٌها الصغٌرٌن
 ٌة لتتمكن من رعاٌتهمتتزوج شخص غنً بما فٌه الكفا

 
 



 Krogstad says that, when he had received the letter from her terminating 
her relationship with him, the ground from under his feet had slipped 
away and that he had at that time felt most miserable.  

  من تحت بعٌدا الأرض انزلقت معه، نهاء علاقتها لإ هارسالة منانه عندما تلقى  كروجستادٌقول
  .شعر بأكثر بؤساذلك الوقت بقدمٌه وأنه 

 Even now, says Krogstad, he is like a broken man, like a ship-wrecked 
man clinging to a bit of wreckage. 

  رجل محطم ، كرجل بسفٌنه محطمة ٌتشبث قلٌلا بالحطام، أنه  كروجستادحتى الآن، ٌقول 
 Mrs. Linde thereupon says that she is herself like a ship-wrecked person, 

with nobody to care for and with no purpose in her life  

  فً حٌاتهاهدف رعاٌة وبدون ، بسفٌنه محطمة السٌدة لٌنده تقول إنها نفسها مثل شخص عندئذ  
 She then suggests that, if they get married now, they might be able to 

provide some comfort to each other.  

  وتقترح بعد ذلك، اذا تزوجوا الآن، أنها قد تكون قادرة على توفٌر بعض الراحة لبعضهم
 البعض.

 Krogstad is astonished by Mrs. Linde's offer to marry him. 

  من عرض السٌدة لٌنده للزواج منه كروجستاداستغرب 
  He asks her if she is really serious about her proposal, and she assures 

him that she is really serious. 

 .انه ٌسألها إذا كانت جادة حقا بشأن اقتراحها، وتؤكد له انها جادة حقا 

 Krogstad feels overjoyed by Mrs. Linde's reply.  

  بسعادة غامرة من رد السٌدة لٌنده. كروجستادٌشعر 
 However, wanting to make sure that she is sincere about her 

offer, he asks her if she is making this offer (lf marriage in order 
that he should spare her friend Nora.  

 أذا هذا العرض )طرح ٌأنه التأكد من أنها صادقة حول عرضها، ب تاومع ذلك، رغب
  نورا  صدٌقتهازواج من اجل تجنٌب ال

 



 She tells him that it is not for Nora's sake that, she is offering to 
marry him.  

  ،نها تعرض الزواج منه.أتقول له أنه لٌس لأجل نورا 
 He then feels fully satisfied and says that, in view of her promise 

to marry him, he would now, of his own accord, withdraw the 
incriminating letter which he had addressed to Helmer. 

  الزواج منه، وانه الآن، من تلقاء بعدها وثم انه ٌشعر بالرضا التام وٌقول أنه فً ضوء
 موجهة إلى هٌلمر.الو تدٌنهم ت نفسه، سحب الرسالة التً كان

 But by now Mrs. Linde has changed her view in this affair.  

 هذه القضٌة.ب رأٌها لٌنده السٌدة تغٌرلم  حتى الآن ولكن 
 She tells Krogstad that he should not withdraw his letter because she 

feels that Helmer should come to know all the facts about what Nora had 
done.  

 كل ب هتمعرف ٌنبغً هٌلمر أن لأنها تشعر رسالته سحب لا ٌنبغً أنه كروجستادل قول وهً ت
 نورا قامت به حول ما الحقائق

 In her opinion, the secret which Nora had been hiding for years from her 
husband  should now become known to Helmer so that all secrecy and 
deception should end between Helmer and Nora and so that they can 
come to some sort of permanent understanding 

 امعروفح بٌص أن الآن ٌنبغً من زوجها لسنوات نورا  هخبئتذى ال السر، ٌنبغً أن برأٌها 
 إلى نوع من تًٌأ أنو ونورا هٌلمر بٌن ٌجب أن تنتهً والخداع السرٌة تكون كافة بحٌثجمٌع لل

  الدائم التفاهم

 Helmer's Angry Outburst After Reading Krogstad's Letter Just then 
Helmer, who has gone through Krogstad's letter, flares up and 
surprises Nora with his outburst of anger.  

 هٌلمر فقط فً ذلك الوقتو - كروجستاد رسالة قراءة بعد غاضب انفجار فً هٌلمر  ،
  .نوراا مع غضبفورا شتعل أ ةوالمفاجأ، كروجستاد رسالة من خلال الذي ذهب



 Krogstad's disclosure of Nora's having borrowed money and 
having forged her father's signature has come as a great shock to 
him; but even more shocking to him is Krogstad's threat that he 
would make a public disclosure of all the facts if Helmer does not 
keep him in the bank at a higher post than the one which he has 
been holding so far. 

  أتً  والدها توقٌعبتزوٌر  تأقام ، وبعد أنالمال هاضاقتراب نورا عن كروجستادإفصاح
من شأنه  بأنه كروجستاد تهدٌد هو له صدمة كثرالأ حتىولكن ، له صدمة كبٌرة بمثابة

 من أعلىوظٌفة ب البنك فً هبقٌٌ مل هٌلمر إذا كل الحقائق علنً عنالكشف  أن ٌجعل
 حتى الآن. هعقد تم قدالذي  هواحد آخر

 Helmer gets furious with Nora and says that she has ruined his entire 
happiness and endangered his whole future.  

  خطرب كلهمستقبله و سعادته كامل تدمر قدقول إنها ٌو نورا مع غاضب هٌلمرٌصبح. 
 Krogstad's threat means that Helmer should accept all Krogstad's 

demands because, if Krogstad makes a public disclosure of Nora's guilt, 
there would be a scandal and Helmer's name would be dragged into the 
mud. 

 اعلنٌكشف  كروجستاد إذا لأنه، كروجستاد مطالب جمٌع تقبل هٌلمر ٌعنً أن  كروجستاد تهدٌد 
 .وحلبال هٌلمر اسم سحبسٌتم و فضٌحةلن ٌكون هناك ف، نورا ذنب عن

 Helmer now tells Nora that he will have to comply with Krogstad's 
demands but that at the same time he would not be able to treat Nora 
with the same love and regard which he has always felt for her.  

 انه لن وقت نفسهبال ولكن كروجستاد الامتثال لمطالب ٌهسٌتعٌن عل انه نورال هٌلمر ٌقول الآن 
  .به شعرا تدائمذى والحب الفس بن نورامعاملة  على كون قادرٌ

 To all appearances they would still continue to be man and wife but the 
relationship between them would now be of a different kind. 

 من نوع  كونتالآن س بٌنهما ولكن العلاقة رجل وزوجته اٌكونمستمرة ل المظاهر كل لا تزال
 .مختلف



 He would not be able to trust her any longer with their children 
because in the light of what she had done, he does not think her 
fit to continue to be in charge of the children's upbringing. 

 لا نه أ ،ما فعلته ضوءبلأنه  أطفالهم مع لفترة يالوثوق بها لأعلى  كون قادرلن ٌ انهو
 فالالأط تربٌة عن همسؤول كونتل على الاستمرار هقادر  انهبأ ٌعتقد

 

MODEL QUESTIONS 

1- Krogstad has received the letter of ……from Helmer. 

  من هٌلمر لتلقى هٌلمر رسالة ...... 
A- congratulations 
B- dismissal 
C- praise 
D- recommendation 
The correct answer is ( B ) 
2-  Krogstad dropped………….. Into Helmer’s locked letter- Box. 

  هٌلمر .لبرٌد ال.............. فً صنادٌق   كروجستادوضع 
A- a parcel 
B- a gift 
C- a letter 
D- nothing 
The correct answer is ( C ) 

 


